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          Тема выпускной работы: «Применение методов анализа риска аварии на этапе реконструкции химически опасного объекта». Данная работа посвящена исследованию рисков на химически опасном объекте и разработки эффективных мероприятий по их минимизации, вносимых в проект реконструкции опасного промышленного объекта. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1.	Анализ существующих подходов к определению техногенного риска. 2.	Расчет зон поражения АХОВ и анализ риска. 3.	Разработка мероприятий по реконструкции ХОО 4.	Пересчет риска с учетом предложенных изменений. Анализ риска производился на основании результатов расчетов, выполненных при помощи программного комплекса Toxi+ Risk 5.4.  При исследовании результатов были выявлены наиболее опасные объекты предприятия, для которых далее разработаны мероприятия по минимизации риска. Эффективность мероприятий доказана путем перерасчета показателей риска и выявления снижения их величины.
        

        
          The subject of the graduation work is «Application of accident risk analysis methods at the stage of reconstruction of a chemically hazardous facility». The given work is devoted to studying chemically hazardous risks and the development of effective measures to minimize them. Tasks that were solved during the study: 1. Analysis of existing approaches to the determination of technological risk. 2. Calculation of the affected areas of hazardous chemical substances and risk analysis. 3. Development of measures for the reconstruction of chemically hazardous object 4. Recalculation of the risk, considering the proposed changes.  The risk analysis was carried out based on the results of calculations performed using the Toxi + Risk 5.4 software package. During the research of the results, the most dangerous objects of the enterprise were identified, for which further measures were developed to minimize the risk. The effectiveness of measures has been proven by recalculating risk indicators and identifying a decrease in their value.
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